
I henhold til § 36, stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende 
spørgsmål til Landsstyret:

Hvordan vurderer man størrelsen af fartøjer i forbindelse med ansøgning om opnåelse af 
tilladelse til fiskeri og fangst efter overgåelse vedr. størrelsesangivelse fra BRT til BT? 

(Medlem af Inatsisartut Hans Aronsen, Inuit Ataqatigiit)

Begrundelse:

Desværre har overgåelse fra BRT til BT medført afslag i forbindelse ansøgning om brug af 
fartøjer til fangst uden at skele til størrelse af vedkommende fartøj.

Narhvalsfangsten er ved at kommen i gang i Nordgrønland og spørgsmålet vedrører 
netop de fartøjer, hvor narhvalen befinder sig.

Eksempelvis bliver træfartøjer på 19,9 BRT godtaget, hvorimod glasfiberfartøjer der er 
mindre end træfartøjer men på 19,9 BT afslået. Det er svært for mig at forstå 
sammenhængen angående vurdering af størrelsesvurdring og derfor stiller jeg 
spørgsmålet.

På denne baggrund ønsker jeg venligst at mit spørgsmål bliver besvaret af 
Naalakkersuisut og især hvad angår vurderingsspørgsmålet.


